
Zaključki sekcijske razprave
o kmetijstvu

Predsedstvo OK SZDL Ljubljana Moste-Polje je 13. aprila 1989
v Zadružnem domu Zadvor sklicalo sekcijsko razpravo o kmetijstvu
z naslovom »Kaj smo in bomo storili v kmetijstvu v naši občini v letih
1988/89«.

Sekcijo so organizirali zato, da pregledajo uresničevanje sklepov,
sprejetih na sekciji 22. marca 1988 in obravnavajo možnosti reševa-
nja tekoče problematike v kmetijstvu in gozdarstvu na območju
občine Moste-Polje.

Udeleženci so obravnavali tudi dopolnila k Ustavi SR Slovenije,
predvsem tista, ki obravnavajo kmetijstvo.

Na osnovi razprave so bili
oblikovani naslednji
ZAKLJUCKI:
1.

Prisotni ugotavljajo, da je sek-
cijski pristop k razreševanju pe-
reče problematike v kmetijstvu
ena izmed uspešnih oblik, saj je
bilo realiziranih vrsto zaključkov
predhodne sekcije - predvsem ti-
sti, ki jih je mogoče rešiti v okviru
družbenopolitične skupnosti in
družbenopolitičnih organizacij
občine, še vedno pa so ostala ne-
rešena vprašanja, ki so rešljiva iz-
ven lokalnega območja (kreditira-
nje, cenovno nesorazmerje, dedo-
vanje kmetij, socialna varnost,
položaj kmečke žene, itd.)- Ven-
dar pa naša pobuda tudi vpliva na
razreševanje odprtih perečih pro-
blemov.

V nakaterih predelih občine je
Še vedno nerešeno vprašanje od-
škodnin za škodo, ki jo povzroči
divjad - kar je predvsem posle-
dica premajhnega sodelovanja
kmetov in lovskih družin.
2.

Udeleženci ugotavljajo, da
kljub prizadevanju še vedno ni

rešena problematika cen mleka,
kar vpliva na njegovo proizvod-
njo. Treba je proučiti možnost,
da bi plačevali mleko v krajšem
intervalu (akontacija plačila) ln
s tem vplivali na negativni vpliv
inflacije na to proizvodnjo (sedaj
kmetje kreditirajo potrošnjo sko-
raj 50 dni).

SZDL Ljubljana Moste-Polje
si bo prizadevala skupaj s TZO in
kmetijsko zadrugo za rešitev tega
problema. V zvezi s tem mora več
narediti tudi SOZD Mercator,
v katerega so vključeni tudi naši
kmetje.
3.

Zaradi neugodnih pogojev kre-
ditiranja kmetijstva mora TZO
Dobrunje zagotoviti predvsem
večje koriščenje nepovratnih
sredstev - t. j . sredstev iz razvoj-
nega programa za tehnološke iz-
boljšave. Le s temi sredstvi je mo-
žen nadaljnji razvoj kmetijske pri-
delave. Sekcija meni, da bi se v to
aktivnost moral bolj vključiti tudi
SIS za kmetijstvo in preskrbo
Ljubljana.

Sekcija bo skupno s TZO po-
budnik za reševanje tega pro-
blema.

4.

Osnovne usmeritve kmetijstva
v občini ni treba spreminjati in je
treba še naprej razvijati pridelavo
mleka in mesa ter njivsko vrtnar-
stvo (zelenjadarstvo) za potrebe
ljubljanskega trga. Tovrstna pro-
izvodnja pokriva dokajšen delež
oskrbe z svežo zelenjavo v Ljub-
ljani.

SZDL Ljubljana Moste-Polje
bo skupaj s TZO Dobrunje vpli-
vala na vse činitelje, ki omogočajo
razvijanje tovrstne usmeritve go-
spodarjenja v občini.

5.

Še naprej si bomo prizadevali
za reševanje problematike pokoj-
ninskoinvalidskega zavarovanja
kmetov, položaja kmečke žene-
matere ter za spremembo zakona
o dedovanju, ki naj se spremeni
tako, da se nujni delež zmanjša in
postavi v korekacijo z obsegom
letne proizvodnje kmetije oz. nje-
nim dohodkom. Delež je treba
znižati, če želimo ohraniti nor-
malno delovanje kmetije kot pro-
dukcijske enote, ki zagotavlja
družini ustrezen ekonomski polo-
žaj.

Navedeno sistemsko vprašanje
je treba ob sodelovanju TZO in
OK SZDL Ljubljana Moste-Polje
rešiti v okviru spiza oz. Skupščine
SR Slovenije.

6.

Sekcija predlaga, da kmetijsko-
zemljiška skupnost Ljubljana

Moste-Polje v sodelovanju s TZO
prouči možnost za vrnitev slabo
obdelanih zemljišč oz. tistih izven
kompleksov, za kaifc treba spro-
žiti tudi pobudo za spremembo
obstoječe zakonodaje.

Pobudnik za spremembo zako-
nodaje je OK SZDL Ljubljana
Moste-Polje.

7.

Udeleženci ugotavljajo, da je
kmetijsko-zemljiška skupnost
uspešno varovala oz. ščitila kme-
tijska zemljišča in izvajala
ustrezne agrarne operacije (agro
- in hidro - melioracije, čiščenje
pašnikov, itd.)j in usmerjala pro-
met in rabo kmetijskih zemljišč.

Sekcija se je zavzela za tako
dopolnitev zakona o gozdovih, da
bo glas kmeta-latnika gozda bolj
odločujoč. Doseči je treba opro-
stitev biološkega prispevka v pri-
meru uporabe lesa za lastne po-
trebe oz. za modernizacijo kme-
tije.

Občinska konferenca SZDL
v sodelovanju s TOK Domžale bo
dala pobudo za navedene spre-
membe.

9.

Sekcija podpira prizadevanja,
da v procesu dopolnitve ustave
pride do večje veljave zadružni-
štva, da se opredeli zadružna last-
nina in da so kmetje upravljalci
svoje organizacije - zadruge. Do-
seči je treba vrnitev zadružne last-
nine in s tem vzpostaviti možnost,
da bo gospodarjenje z vsemi
ustvarjenimi sredstvi stvar edino
zadružnikov.

JOŽE BEVEC,
predsednik sekcije


